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“尚合青年”高水平研修生项目培养方案

“Shanghe Youth” Advanced Trainee Program

一、培养目标

本项目旨在促进上合组织法律大学联盟发展，加强各国青年的法律文化交流，以培养适

应上合组织地区和成员国发展需要的专业复合型人才为目标。本项目培养的人才应具有较高

的道德素质、开阔的国际视野、扎实的学术基础和熟练的专业技能。学员应身心健康，全面

发展，为推动上合组织地区发展和上合组织命运共同体的构建具做出重要贡献。

I. Objectives

The “Shanghe Youth” Advanced Trainee Program aims to promote the development of the

Shanghai Cooperation Organization (SCO) Law School Alliance, strengthen the legal culture

exchanges for young people from the SCO countries, and cultivate professional and compound

talents that meet the needs of the SCO region and member states. Talents cultivated under this

program should have high moral qualities, broad international vision, solid academic foundation,

and proficient professional skills. Students should be physically and mentally healthy, have

all-round development, and make important contributions to the development of the SCO region

and the building of a closer SCO community with a shared future.

二、招生对象

本项目面向上合组织法律大学联盟外国成员单位，包括：俄罗斯人民友谊大学、圣彼得

堡国立大学、俄罗斯联邦总统国家行政学院、全俄罗斯国立司法大学、俄罗斯远东联邦大学、

«BERINGOFF»国际法律学院、圣彼得堡律师协会、俄罗斯国立财政金融大学、哈萨克斯坦

阿里-法拉比国立大学、吉尔吉斯斯坦国立大学、塔吉克斯坦总统国家行政学院、俄罗斯-塔

吉克(斯拉夫)大学、塔吉克斯坦国立大学、白俄罗斯国立大学、莫斯科国立法律大学、俄罗

斯高等经济大学、阿尔泰国立大学、哈萨克斯坦总统国家行政学院、哈萨克斯坦国立欧亚大

学、吉尔吉斯总统国家行政学院、下诺夫哥罗德国立大学、列宁格勒州律协、西伯利亚联邦

大学、乌兹别克斯坦总统国家行政学院、西北政法大学、甘肃政法大学、西安交通大学法学
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院、青岛大学，以及之后加入上合组织法律大学联盟的高校。具体招生对象为来自联盟成员

高校或律师协会的教师、在读硕士研究生或法律从业者，为其提供高质量研修教育。

II.Enrollment Target

This program is applicable for all international applicants from the members of the SCO Law

School Alliance, including:

 Peoples’ Friendship University of Russia

 Saint Petersburg State University

 Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration

 All-Russian State University of Justice (RPA of the Ministry of Justice of Russia)

 Far Eastern Federal University

 Beringoff International Academy of Law

 Financial University under the Government of the Russian Federation

 Al-Farabi Kazakh National University

 Kyrgyz National University

 Academy of Public Administration under the President of the Republic of Tajikistan

 Russian-Tajik (Slavonic) University

 Tajikistan National University

 Belarusian State University

 Kutafin Moscow State Law University

 National Research University Higher School of Economics

 Altai State University

 Academy of Public Administration under the President of the Republic of Kazakhstan

 L.N. Gumilyov Eurasian National University

 Presidential Academy of the Kyrgyz Republic

 Saint-Petersburg Chamber of Advocates

 National Research Lobachevsky State University of Nizhny Novgorod

 Leningrad Region Chamber of Advocates

 Siberian Federal University

 Academy of Public Administration under the President of the Republic of Uzbekistan

 Northwest University of Political Science and Law
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 Gansu University of Political Science and Law

 School of Law, Xi'an Jiaotong University

 Qingdao University

 Other universities that join the SCO Law School Alliance later

The program is specifically made for faculty members, graduate students, or legal practitioners
from member universities or bar associations of the Alliance, which aims to provide them with
high-quality training education.

三、培养要求

本项目学生主要参与上合组织国家全球治理、国际组织、法律合作、国际安全、国际政

治经济学等领域的研究生课程学习，接受国际关系理论与实务熏陶，接受外交礼仪、国际谈

判、议事规则等方面的基本训练，形成跨文化调查研究、分析判断和协调组织等方面的基本

能力，促进上合组织学生的法律文化交流与交往。

学生结业时将在以下知识和能力方面得以提升：

（一）熟练运用社会科学和自然科学相结合的分析方法，深入了解上合组织国家的政治

理论、基本国情及法律文化；

（二）了解国际组织相关的理论前沿与发展动态；

（三）了解国际组织的运行模式与逻辑、相关的规定与原则；

（四）掌握跨文化田野调查的基本方法和手段；

（五）了解国际组织工作环境，锻炼协调能力及跨文化沟通能力。

III.Requirements

Students in this program will mainly participate in postgraduate courses in the fields of global

governance, international organizations, legal cooperation, international security and international

political economy of SCO countries. They will learn and practice international relations theories,

receive basic training in diplomatic etiquette, international negotiations, and rules of procedure so

as to improve their fundamental skills in cross-cultural research, analysis and judgment, promoting

legal culture exchange and communications among the SCO countries.

Upon graduation, students’ knowledge and skills in the following areas will be improved:

 Proficiently use analytical methods combining social sciences and natural sciences, and
deeply understand the political theories, basic national conditions, and legal cultures of
the SCO countries;

 Know about the theoretical frontiers and developments related to international
organizations;
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 Comprehend the operational mode and logic as well as relevant regulations and principles
of international organizations;

 Master the basic methods and means of cross-cultural field research;

 Adapt to the working environment of international organizations, and have excellent
coordination and cross-cultural communication skills.

四、主要课程

上合组织国家法律文化前沿讲座、国际安全前沿热点、上海合作组织法律合作服务、上

合组织前沿热点、外交外事礼仪、数字时代信息调研方法研究、初级汉语、中国传统节日、

中国文化。

IV.Core courses

 Lectures on the Frontiers of Legal Culture

 International Security Frontier Hotspots Studies

 Legal Services for SCO Cooperation

 SCO Frontier Hotspots Studies

 Diplomatic Etiquette

 Information Research Methods in Digital Age

 Chinese

 Chinese Traditional Festivals

 Chinese Culture

五、主要实践性教学环节

涉外培训实训活动、实地考察、学术参与、项目实习等。

V. Main links of teaching practice

 Foreign-related training activity

 On-site visiting

 Academic participation

 Internship Program

六、修业年限
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修业年限：一学期。

VI. Length of Schooling

Length of schooling: one semester

七、结业证明

“尚合青年高水平研修班”结业证明。

VII. Certificate of Completion

Certificate of Completion for “Shanghe Youth” Advanced Trainee Program will be

granted to the students under this program.
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